
Protokół Nr …/2024 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 22 lipca 2024 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Przyjęcie protokołu Komisji z dnia 27.06.2024 r.  

4. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024-2039 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2024 roku 

3) konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Gołdap dotyczących budżetu obywatelskiego 

5. Omówienie propozycji nowych obszarów Natura 2000 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Maciej Kordjak. 

Powitał członków komisji, pracowników urzędu, gości oraz media.  

 

Do pkt 2  

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak przedstawił porządek posiedzenia. 

Do porządku uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał radnych, czy są uwagi do przesłanego protokołu z dnia 

27.06.2024 roku. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu komisji z dnia 

27.06.2024 r.  

 W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły powyższy protokół: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za. 

 

Do pkt 4 

1) i 2) 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak zwrócił się do skarbnik gminy Sylwii Ostrowskiej  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap  

na lata 2024– 2039 oraz projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap  

w 2024 roku. 

Skarbnik Sylwia Ostrowska powiedziała, że proponuje się zmiany w planie dochodów w rozdziale 60004 

„Lokalny transport zbiorowy” zmniejsza się plan dochodów o kwotę 9.091,84 zł w związku z otrzymaną 

Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z przeznaczeniem na zorganizowanie bezpłatnych przewozów 

do i z lokali wyborczych dla wyborców niepełnosprawnych oraz wyborców, którzy najpóźniej w dniu 

glosowania kończą 60 lat, a także dla wyborców ujętych w spisie wyborców w stałym obwodzie głosowania 

położonym na obszarze danej gminy, jeżeli w ramach tej gminy w dniu wyborów nie funkcjonuje transport 

publiczny. W rozdziale 71035 „Cmentarze” zwiększa się plan dochodów o kwotę 8.000,00 zł w związku  

z podpisanym porozumieniem z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim w sprawie powierzenia Gminie Gołdap 

prowadzenia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych. W rozdziale 75023 „Urzędy gmin” zwiększa się plan dochodów o kwotę 5.512,00 zł w związku  

z podpisanym umowy o finansowanie kosztów kształcenia ustawicznego pracowników ze środków Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego (KFS).W rozdziale 75814 „Różne rozliczenia finansowe” zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 72.694,30 zł, z tego:  

- 3.300,00 zł środki z Funduszu Pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie 



pomocy obywatelom Ukrainy;  

- 69.394,30 zł środki finansowe z niewykorzystanych w terminie wydatków, które wygasają z upływem roku 

budżetowego. 

W rozdziale 85214 „Zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne 

i rentowe” oraz w rozdziale 85216 „Zasiłki stałe” zwiększa się plan dochodów o kwotę 2.800,00 zł jako 

wpływy z rozliczeń z lat ubiegłych. W rozdziale 85295 „Pozostała działalność” zwiększa się plan dochodów 

o kwotę 6.000,00 zł ze środków z Funduszu Pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących  

w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy. W rozdziale 85503 „Karta Dużej Rodziny” zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 345,00 zł w związku z otrzymaną Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  

z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny. W rozdziale 85595 

„Pozostała działalność” zwiększa się plan dochodów o kwotę 12.360,00 zł ze środków z Funduszu Pomocy  

na finansowanie lub dofinansowanie zadań bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy. W rozdziale 

90002 „Gospodarka komunalna i ochrona środowiska” zwiększa się plan dochodów o kwotę 400.000,00 zł  

z wpływów z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w związku ze wzrostem stawki  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi od dnia 1 września 2024 roku. W rozdziale 92109 „Domy  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby” zwiększa się plan dochodów o kwotę 2.817,00 zł z tytułu przyznanego 

odszkodowania za szkodę wywołana przez silny wiatr w  świetlicy wiejskiej w Skoczach. Dochody 

majątkowe: W rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” zmniejsza się plan dochodów o kwotę  

218.500,50 zł dotacji z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na przebudowę ulicy Polnej. W rozdziale 60017 

„Drogi wewnętrzne” zmniejsza się plan dochodów o kwotę 2.466.366 zł, z tego: 

- 1.470.000 zł środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych  

na budowę/przebudowę dróg wewnętrznych w miejscowości Rożyńsk Mały; 

- 996.366 zł środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych  

na budowę/przebudowę dróg wewnętrznych w miejscowościach Niedrzwica, Kowalki, Wilkasy i Boćwinka. 

W rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” zwiększa się plan dochodów o kwotę 44.159,47 zł dotacji celowej 

na kompleksową modernizację 3 budynków oświatowych. W rozdziale 90005 „Ochrona powietrza 

atmosferycznego i klimatu” zwiększa się plan dochodów o kwotę 732.000 zł jako środki pozyskane  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie na realizacje programu 

priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie”. Proponuje się zmiany w planie wydatków w rozdziale 60004 „Lokalny 

transport zbiorowy” zmniejsza się plan wydatków o kwotę 9.091,84 zł na zorganizowanie bezpłatnych 

przewozów do i z lokali wyborczych dla wyborców niepełnosprawnych oraz wyborców, którzy najpóźniej  

w dniu glosowania kończą 60 lat, a także dla wyborców ujętych w spisie wyborców w stałym obwodzie 

głosowania położonym na obszarze danej gminy, jeżeli w ramach tej gminy w dniu wyborów nie funkcjonuje 

transport publiczny. W rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” zmniejsza się plan wydatków o kwotę per 

saldo 302.725,50 zł, w tym: 

- 312.688,50 zł zmniejszenie wydatków zaplanowanych na przebudowę ulicy Polnej, zgodnie z podpisanymi 

umowami; 

- 9.963,00 zł zwiększenie środków na wykonanie ekspertyzy stanu technicznego mostu przez rzekę Alina  

w ciągu drogi w miejscowości Główka. W rozdziale 60017 „Drogi wewnętrzne” zmniejsza się plan dochodów 

o kwotę per saldo 2.328.018,53 zł, z tego: 

- 1.358.233,65 zł zmniejszenie wydatków zaplanowanych na budowę/przebudowę dróg wewnętrznych  

w miejscowości Rożyńsk Mały w związku z podpisanymi umowami i wydłużeniem okresu realizacji zadania 

do 2025 roku; 

- 927.200,00 zł zmniejszenie wydatków zaplanowanych na budowę/przebudowę dróg wewnętrznych  

w miejscowościach Niedrzwica, Kowalki, Wilkasy i Boćwinka w związku z podpisanymi umowami  

i wydłużeniem okresu realizacji zadania do 2025 roku; 

- 34.898,00 zł zmniejszenie wydatków zaplanowanych na budowę/przebudowę drogi wewnętrznej  

w miejscowości Dzięgiele w związku z podpisanymi umowami; 

- 7.686,88 zł zmniejszenie wydatków zaplanowanych na przebudowę drogi gminnej – II etap budowa chodnika 

w związku z zakończeniem zadania. 

W rozdziale 70005 „Gospodarka gruntami i nieruchomościami” oraz w rozdziale 70095 „Pozostała 

działalność” dokonuje się przeniesień miedzy rozdziałami i paragrafami w kwocie 55.761,84 zł. celem 

zabezpieczenia środków na utrzymanie nieruchomości gminnych. W rozdziale 71004 „Plany 

zagospodarowania przestrzennego” zwiększa się plan wydatków o kwotę 59.431,30 zł na wykonanie 

opracowań miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. W rozdziale 71035 „Cmentarze” zwiększa 

się plan wydatków o kwotę 8.000,00 zł na utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych. W rozdziale 75023 

„Urzędy gmin” zwiększa się plan wydatków o kwotę 5.512,00 zł na pokrycie kosztów kształcenia 

pracowników oraz dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami celem zabezpieczenia środków na koszty 

postępowania sadowego i prokuratorskiego. W dziale 801 „Oświata i wychowanie” i 854 „Edukacyjna opieka 



wychowawcza” zwiększa się wydatki jednostek oświatowych i środki na udzielenie dotacji w kwocie per saldo 

38.915,00 zł, z tego: 

-Szkoła Podstawowa Nr 1 w Gołdapi – zwiększenie w kwocie 67.200 zł na pokrycie kosztów wzrostu odpisu 

na ZFŚS pracowników; 

-Szkoła Podstawowa Nr 2 w Gołdapi – zwiększenie w kwocie 178.734 zł na pokrycie kosztów wzrostu odpisu 

na ZFŚS pracowników, wypłatę 3 odpraw emerytalnych i 1 odprawy z art. 20 KN – szczególne warunki oraz 

1 nagrody jubileuszowej; 

-Szkoła Podstawowa Nr 3 w Gołdapi – zwiększenie w kwocie 133.514,21 zł na pokrycie kosztów wzrostu 

odpisu na ZFŚS pracowników i wypłatę 1 odprawy z art. 20 KN- szczególne warunki; 

-Szkoła Podstawowa Nr 5 w Gołdapi – zwiększenie w kwocie 65.385 zł na pokrycie kosztów wzrostu odpisu 

na ZFŚS pracowników; 

-Szkoła Podstawowa w Grabowie – zwiększenie w kwocie 42.604 zł na pokrycie kosztów wzrostu odpisu  

na ZFŚS pracowników; 

-Szkoła Podstawowa w Pogorzeli – zwiększenie w kwocie 15.104 zł na pokrycie kosztów wzrostu odpisu  

na ZFŚS pracowników; 

-Przedszkole Samorządowe Nr 1 w Gołdapi – zwiększenie w kwocie 50.153 zł na pokrycie kosztów wzrostu 

odpisu na ZFŚS pracowników; 

- zwiększenie wydatków na dotacje dla szkół i placówek niepublicznych w kwocie 150.300 zł; 

- zmniejszenie wydatków zaplanowanych na działalność oświatową w budżecie Urzędu w kwocie 664.079,21     

zł. 

W rozdziale 85149 „Programy profilaktyki zdrowotnej” zmniejsza się plan wydatków Urzędu o kwotę 

1.415,00 zł, a przenosi do budżetu SP nr 1 w Gołdapi celem dostosowania planu do realnych potrzeb.  

W rozdziale 85203 „Ośrodki wsparcia” dokonuje się przeniesień w planie wydatków co jest niezbędne  

do prawidłowego funkcjonowania i prawidłowego gospodarowania środkami przez ŚDS „Słoneczny Dom”  

w Gołdapi celem dostosowania planu do realnych potrzeb. W rozdziale 85214 „Zasiłki okresowe, celowe  

i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe” oraz w rozdziale 85216 „Zasiłki stałe” 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 2.800,00 zł na zwrot dotacji z tytułu pobranych nienależnie  

lub w nadmiernej wysokości zasiłków w latach ubiegłych. W rozdziale 85295 „Pozostała działalność” 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 6.000 zł na wypłatę zasiłków stałych dla obywateli Ukrainy. W rozdziale 

85502 „Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe z ubezpieczenia” dokonuje się przeniesień w planie wydatków do potrzeb. W rozdziale 

85503 „Karta Dużej Rodziny” zwiększa się plan wydatków o kwotę 345,00 zł na realizację zadań związanych 

z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny. W rozdziale 85516 „System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3” 

zmniejsza się plan wydatków o kwotę 34.200,00 zł zaplanowanych na udzielenie dotacji dla niepublicznych 

żłobków, a zwiększa w tej kwocie dotacji dla niepublicznych przedszkoli. W rozdziale 85595 „Pozostała 

działalność” zwiększa się plan wydatków o kwotę 12.360 zł na wypłatę świadczeń rodzinnych i kosztów 

obsługi tego zadania dla obywateli Ukrainy. W rozdziale 90002 „Gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska” zwiększa się plan wydatków o kwotę 400.000,00 zł na pokrycie kosztów gospodarowania 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy. W rozdziale 90005 „Ochrona powietrza atmosferycznego  

i klimatu” zwiększa się plan wydatków o kwotę 732.000 zł na udzielenie dotacji ok. 17 beneficjentom 

końcowym przedsięwzięć realizowanych w ramach programu priorytetowego „Ciepłe Mieszkanie”.  

W rozdziale 90008 „Ochrona różnorodności biologicznej i krajobrazu” dokonuje się przeniesień w planie 

wydatków do potrzeb. W rozdziale 90015 „Oświetlenie ulic, placów i dróg” i 92695 „Pozostała działalność” 

dokonuje się przeniesień z planu wydatków bieżących z rozdziału 92695 „Pozostała działalność” w kwocie 

4.549,09 zł zgodnie ze zmianą wydatkowania środków z funduszu sołeckiego (FS Jany) z przeznaczeniem  

na zadanie: „Doświetlenie sołectw – lampy solarne”, które po dokonanych zmianach będzie wynosić ogółem 

262.712,58 zł. W rozdziale 92109 „Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby” zwiększa się plan wydatków  

o kwotę 2.817,00 zł na pokrycie kosztów szkody wywołanej przez silny wiatr w  świetlicy wiejskiej  

w Skoczach oraz dokonuje się przeniesień miedzy paragrafami wg potrzeb. W rozdziale 92695 „Pozostała 

działalność” dokonuje się zmiany pomiędzy paragrafami inwestycyjnymi z § 6060 przenosi się środki  

na § 6050 (dotyczy: wykonania ogrodzenia działki rekreacyjnej FS Bałupiany). W rozdziale 92695 „Pozostała 

działalność” dokonuje się zmiany nazwy zadania z: „Przebudowa nawierzchni placu zabaw przy SP nr 5”  

na „Przebudowa nawierzchni i doposażenie placu zabaw przy SP nr 5”. 

Plan dochodów po zmianach wynosi 135.197.948,38 zł.; Plan wydatków po zmianach wynosi 140.567.886,82 

zł.; Deficyt budżetu po zmianach 5.369.938,44 zł. ; Przychody budżetu wynoszą 8.869.938,44 zł. ; Rozchody 

budżetu wynoszą 3.500.000,00 zł. 

Członek Komisji Paweł Perko zapytał, czy w rozdziale 75814 kwotę 69.394,30 zł  ze środków finansowych 

z niewykorzystanych w terminie wydatków, które wygasają z upływem  roku budżetowego można byłoby 

zamiast oddawać przeznaczyć na coś innego. 



Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że gmina nie oddaje tych środków. Są to środki, których 

wydział nie wydatkował do 30 czerwca tego roku. Środki przeznaczone zostały częściowo na rozdział 616  

na wykonanie ekspertyzy stanu technicznego mostu przez rzeka Alina (9.963,00zł.) a różnicę (59.431,30zł.) 

zwiększono w rozdziale 71004 ,,Plany zagospodarowania przestrzennego’’ na wykonanie opracowań 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, jakie działania nie zostały zrealizowane w związku 

z tą kwotą. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że zaplanowane było opracowanie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla całego obszaru Suwalskiej Strefy Ekonomicznej w Gołdapi. Kwota 

niewykonana to 36 531,00 zł, opracowanie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Uzdrowiska Gołdap - niewykonana kwota to 17 545,60 zł; pracowanie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru Miasta Gołdap między ulicą Stadionową a rzeką Gołdapą  

i zalewem;  przygotowanie terenów sportowych OSiR - 254,70 zł oraz opracowanie zmian miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego kwartału miasta Gołdap ograniczonego ulica Stadionową, rzeką Gołdapą  

i torem kolejowym zatwierdzonym uchwałą Rady Miejskiej z 30 kwietnia 2002 roku- niewykonana kwota  

5 100 zł. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy kwota 2 328 018,53 zł z rozdziału  

617 to po przetargowe oszczędności. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że jest zmniejszenie dotacji z Polskiego Ładu a środki 

zostały przeniesione na rok 2025 ponieważ po przetargach, które zostały rozstrzygnięte, zadanie  

z jednorocznego przeszło na dwuletnie. Inwestycja ta będzie realizowana w 2025 roku. 

Członek Komisji Monika Wałejko zapytała, czy inwestycja w Rożyńsku Małym będzie w całości 

wykonana w 2025 roku. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że jeśli chodzi o Rożyńsk to są to dwie inwestycje. 

Jedna jest z PROW i zostanie zakończona w tym roku a inwestycja ze środków z Polskiego Ładu jest tylko 

zaplanowana kwota na zaliczkę. Wszystkie roboty mają odbyć się w 2025 roku. 

Członek Komisji Marek Zajączkowski zapytał, czy inwestycja w Rożyńsku zostanie przeniesiona na 2025 

rok czy w dłuższym czasie będzie realizowana. Droga w Dzięgielach w formule ,,zaprojektuj i wybuduj” 

trwała prawie trzy lata. Zapytał, czy inwestycja w Rożyńsku będzie realizowana w tej samej formule. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że jest to system ,, zaprojektuj i wybuduj’’. Jeśli 

umowy przetargowe zostaną podpisane, czyli projekt potem wykonawstwo, jest to mało wątpliwe w tym roku. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że zgodnie z postępowaniem przetargowym, które się 

toczyło na stronie zamówienia, budowa/przebudowa dróg wewnętrznych miejscowości Rożyński Mały 

odbywać się będzie w formule ,,zaprojektuj i wybuduj’’. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że w 2024 roku kwota zaplanowana na tą inwestycję  

to 180 000,00 zł plus dotacja z programu ,,Polski Ład’’ oraz środki własne gminy w wysokości 1 600 000,00 

zł. Zakończenie inwestycji zaplanowane jest na 2025 rok. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień - Kisielewska powiedziała, że z tego co rozumie, to wniosek składany 

był na inwestycję jednoroczną a gmina uzyskała przedłużenie i inwestycja przekształciła się dwuletnią. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że tak. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień - Kisielewska zapytała, jaki był tego powód. Zapytała, czy to nie jest 

uciekanie w czasie i przekładanie środków budżetowych na rok przyszły z inwestycji, która miała trwać  

do 12 miesięcy. Zapytała również, czy planowanych wydatków na odprawy i nagrody jubileuszowe w szkołach 

podstawowych nie można było zaplanować w 2023 roku. Wynika to ze stażu pracy pracowników i można  

to było wcześniej oszacować. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że był na spotkaniu jednej ze szkół i niektórzy 

pracownicy dopiero teraz informują dyrektorów, że będą odchodzić w tym okresie pomimo wcześniej 

składanych deklaracji. Niektórych rzeczy nie dało się przewidzieć.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że dyrektorzy na pewno mają w systemach 

zapisany staż  pracy pracownika. Deklaracje pracownik może złożyć nawet miesiąc przed odejściem ale 

nagroda jubileuszowa i odprawa emerytalna wynika ze stażu pracy, więc powinna być zaplanowana już  

we wrześniu na przyszły rok. 

 Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że zgadza się z tym. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że w rozdziale 90002 ,,Gospodarka komunalna 

i ochrona środowiska’’ zwiększa się plan dochodów o kwotę 400.000,00 zł. Wcześniej mówiono o kwocie  

750 000, 00 zł. Zapytała, z czego to wynika? 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że na razie jest to tylko kalkulacja wpływów, które 

wpłyną ze zwiększonej stawki, dopiero pod koniec roku będzie można określić w jakich kosztach zamknie się 

rok. 



Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, jaka szkoda była na  kwotę 2 817,00 zł w rozdziale 

92109. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że szkoda dotyczyła naprawy dachu w świetlicy 

wiejskiej w Skoczach. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, z czego wynika przedłużenie terminu wykonania 

dróg na rok przyszły.  Promesa została przedłużona z jednorocznej na dwuletnią. 

Pracownik WIR Jarosław Duchnowski powiedział, że okres realizacji jest 12 miesięczny ale liczy się od 

daty podpisania umowy z wykonawcą. Jeśli zostaną zatwierdzone planowane zmiany środków to umowa 

zostanie podpisana w sierpniu z wykonawcą na realizację tego zadania. Wypłata transzy z programu ,,Polski 

Ład’’ nastąpi po zrealizowaniu inwestycji. W tym roku zabezpieczane są środki na rzecz wypłaty ewentualnej 

zaliczki dla wykonawcy, bo po zmianach wprowadzonych w ,,Polskim Ładzie’’ umowy muszą zawierać 

zapisy dotyczące 10 % zaliczki wartości umowy. Dlatego też środki w tej wysokości zostały zarezerwowane 

na ten rok. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, która to edycja ,,Polskiego Ładu”.  

Pracownik WIR Jarosław Duchnowski odpowiedział, że musiałby sprawdzić. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała że, wszystkie edycje, które realizowała  

z programu ,,Polski Ład’’ mówiły o 5% wkładu własnego. Stąd pytanie, która to edycja Polskiego Ładu oraz 

z czego wynika te 10% i czy to nie jest uciekanie w czasie. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że jest to edycja 6/2023. Dotyczy budowy/przebudowy 

dróg wewnętrznych miejscowości Rożyńsk Mały oraz budowy/przebudowy dróg wewnętrznych miejscowości 

Niedrzwica, Kowalki, Wilkasy, Boćwinka. Należy też zwrócić uwagę na to, że zmiany w budżecie  

są ze względu na zbyt małą kwotę dofinansowania tej inwestycji.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy 10% jest to kwota wkładu własnego, którą 

miałaby dołożyć Gmina Gołdap. Według jej wiedzy w każdym regulaminie jest 5% wkładu do wypłaty 

praktycznie dzień po podpisaniu umowy. W 6 edycji nie kojarzy aby był wzrost  do 10%, czyli to jest dołożenie 

środków wkładu własnego zadania inwestycyjnego. 

Pracownik WIR Jarosław Duchnowski  odpowiedział, że zaliczka z umowy to nie jest to samo co wkład 

własny w ,,Polskim Ładzie”. Są to dwa różne pojęcia. Jest 5% wkładu własnego, 95 % z ,,Polskiego Ładu’’ 

ale w umowie są warunki o wypłacie zaliczki 10 % wartości umowy. Później środki te zostaną zwrócone przez 

,,Polski Ład’  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała z czego wynika te 10%, czy w takim razie wartość 

inwestycji była wyższa niż środki z Polskiego Ładu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział że, wartość inwestycji była wyższa niż środki pozyskane 

z Polskiego Ładu, dlatego też problem ten został poruszony na Komisji aby nie było sytuacji, że promesa 

zostanie odrzucona. Stąd też prośba o dołożenie środków, dofinansowanie do tej inwestycji to ok 80%, więc 

jest to inwestycja, którą warto zrealizować. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że Gmina Gołdap składając wniosek 

pozyskała 95% dofinansowania przy założeniu jakie zostały oszacowane we wniosku. Gmina dostała 

przykładową kwotę 2 000 000,00 zł dofinansowania. Po przetargu okazało się, że brakuje większej kwoty, bo 

inwestycja jest szacowana na wartość wyższą. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że tak. Dofinansowanie do przebudowy dróg 

wewnętrznych miejscowości Rożyńsk Mały, kwota wnioskowa tych środków to 1 470 000,00 zł. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, jaka była wartość przetargu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że najniższa oferta, która wpłynęła w postępowaniu 

przetargowym to 1 792 000,00 zł. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że w takim razie gmina dokłada  

300 000,00 zł 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że tak. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, na jakie budynki oświatowe przeznaczono kwotę 

44 159,47 zł  z rozdziału 80101,, Szkoły Podstawowe’’ i co było tam zrobione. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ruszewska odpowiedziała, że jest to zwiększenie dochodów. Jest  

to rozliczenie, wniosek końcowy, który został rozliczony w roku ubiegłym a w tym roku wpłynęła ostatnia 

transza. Są to środki zwiększone na pokrycie braków na drogach na 617 a wydatek był w ubiegłym roku. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, że w rozdziale 70005 jest przesunięcie na rozdział 

70095 w kwocie 55 761,84 zł. Zapytała, jakich nieruchomości gminnych to dotyczy. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że chodzi o utrzymanie lokalu użytkowego przy Placu 

Zwycięstwa 16 w Gołdapi (byłe przedszkole Bajka), utrzymanie czystości i obsługi kotłowni w budynku  

w Grabowie (4 200 zł miesięcznie brutto) oraz część zapłaty zaległości po zmarłym, po którym gmina nabyła 

spadek w postaci mieszkania. 



Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała o koszt utrzymania lokalu w którym mieściło się 

przedszkole ,,Bajka’’. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że koszt miesięczny utrzymania tego lokalu  

to ok. 6 500 zł miesięcznie, pozostała kwota to 24 000 zł na Grabowo i ok. 7.000 zł na spłatę wierzytelności 

za mieszkanie pospadkowe. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, o kwotę 400 000,00 zł, czy to jest zgodnie  

ze złożonymi deklaracjami, zwiększenie kwoty od 1września do końca grudnia. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że jest to przeliczenie wzrostu 11 zł od września 

razy ilość mieszkańców.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, na który cmentarz będzie przeznaczona kwota  

8 000,00 zł. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że dotacja wojewody jest to dotacja na utrzymanie 

cmentarzy wojennych na terenie Gminy Gołdap. Dotacją objęte są trzy główne cmentarze wojenne: na ulicy 

Reymonta, we Wronkach Wielkich i na ulicy Bocznej oraz kwatery i mogiły wojenne na ulicy Cmentarnej  

i cmentarz na ulicy Gumbińskiej. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy jest to tylko kwota 8 000,00 zł. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że tak. Jest to kwota na bieżącą konserwację  

i utrzymanie, do tego gmina dopłaca 4 000 zł. Nie są to prace remontowe, są to wyłącznie prace porządkowe 

tj. koszenie trawników, utrzymanie alejek i czyszczenie grobów w sezonie od maja do listopada. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że wracając do tematu drugiego postępowania 

przetargowego budowa/przebudowa dróg wewnętrznych w miejscowości Niedrzwica, Kowalki, Wilkasy  

i Boćwinka kwota dofinansowania z programu ,,Polski Ład’’ to 996.366,00 zł. a kwota najniższej oferty  

w postępowaniu przetargowym to 1.150.000,00 zł., w tym przypadku różnica jest mniejsza ale też trzeba  

do tej inwestycji dołożyć  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że biorąc pod uwagę tamtą wartość przetargu 

za 2 000 000,00 zł plus kwota z drugiego postępowania to razem ok. 3 000 000,00 zł. Jeśli byłoby 5% 

dofinansowania to gmina dołożyłaby 150 000,00 zł a tak to gmina dokłada do jednej i drugiej inwestycji ponad 

400 000,00 tys. zł. W związku z wyższymi ofertami złożonymi w drodze przetargu poraz kolejny wydawane 

są tysiące na wykonanie inwestycji. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał, co wchodzi w skład kosztów utrzymania kotłowni  

w Grabowie. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że utrzymanie kotłowni w budynku w Grabowie  

to koszt ok. 700 zł miesięcznie. Pozostałe koszty związane są z utrzymaniem czystości. Wykonawca zakupuje 

środki czystości, utrzymuje porządek we wszystkich pomieszczeniach i częściach wspólnych. Dodatkowe 

czynności to odśnieżanie parkingu, koszenie terenów zielonych wokół budynku.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, z czego wynika dotacja na cmentarze wojenne  

w kwocie 8 000,00 zł.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że jest to dotacja zaproponowana przez wojewodę. 

Gmina przedstawia swoje zapotrzebowanie i w dalszej kolejności wojewoda proponuje kwotę porozumienia. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, jakie zapotrzebowanie przedstawiła gmina. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska odpowiedziała, że z tego co pamięta to ok. 11-12 000,00 zł. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak zapytał o kwotę 4 500 000,00 zł z § 5 uchwały dot. dochodów  

z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami. W symulacji, która została przedstawiona będzie to inna kwota, 

więc dlaczego przyjmuje się taką kwotę skoro wiadomo, że będzie ona inna. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że jest to kwota, która ma pokrycie w dochodach. 

Teraz zwiększa się o realny wpływ pieniądza. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy jest możliwość wynajęcia lokalu przy placu 

Zwycięstwa po przedszkolu Bajka, tak, aby gmina nie ponosiła kosztów utrzymania. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że trwają rozmowy z możliwymi projektantami tego 

budynku, sprawdzane jest czy budynek spełnia wymagania. W przyszłości chcą dostosować lokal pod potrzeby 

Urzędu Miejskiego w Gołdapi. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powrócił do tematu § 5 projektu uchwały. Powiedział,  

że wiadomo, iż wydatki będą większe. Zapytał, czy skoro kwota będzie inna to czy można przyjąć tę uchwałę. 

Zastępca skarbnika Agnieszka Ryszewska powiedziała, że tak. Jeśli będą większe wpływy albo będzie 

wiadomo, że koszty są wyższe przedstawiona zostanie uchwała o dołożeniu z budżetu z pokryciem wzrostu 

plus uchwała Rady Miejskiej o dołożeniu środków publicznych. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska odniosła się do ekspertyzy mostu przez rzekę Alinę. 

Zapytała, co to ma być i w jakim dokładnie jest to miejscu.  

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że jest to droga Główka-Gieraliszki, most na rzece 



Alina. Wydatek został ujęty jako niewygasający ze względu na to, że była podpisana umowa na wykonanie  

tej ekspertyzy. Odstąpiono od umowy, ponieważ nie ma kontaktu z wykonawcą, który zobowiązał się wykonać 

ekspertyzę. Naliczane są kary umowne i zapewne będzie postępowanie sądowe. Został wyłoniony kolejny 

wykonawca, który wykonał ekspertyzę i w przyszłości będą podejmowane czynności związane z naprawą tego 

mostu. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że ekspertyza to coś odrębnego niż przegląd 

obiektu mostowego. 

Kierownik WGK Magda Zymkowska powiedziała, że po przeglądzie mostowym wyszła konieczność 

wykonania ekspertyzy. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że w takim razie może to być kolejne zadanie 

do realizacji inwestycji a nawet zamknięcie obiektu. 

Członek Komisji Janina Pietrewicz powiedziała, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich po objeździe 

dróg wnioskowała o naprawę tego mostu. Jest w tragicznym stanie i bardzo dobrze, że pojawiła się szansa  

na jego wyremontowanie. 

Członek Komisji Marek Zajączkowski zapytał, z czego wynika, że w jednej i drugiej inwestycji odnośnie 

dróg jest niedoszacowanie kosztów. Może w przyszłości trzeba to inaczej szacować, może jest za długi czas 

od podjęcia decyzji do wykonania. Do wszystkich inwestycji realizowanych z Polskiego Ładu trzeba dokładać. 

Może trzeba wyciągnąć wnioski na przyszłość i podejść do tego inaczej. 

Pracownik WIR Jarosław Duchnowski odpowiedział, że nie do wszystkich inwestycji realizowanych  

z ,,Polskiego Ładu’’ były dokładane środki. Dobrze były oszacowane z nadwyżką wodociągi oraz  przytorowa 

kanalizacja, wodociągi w strefie uzdrowiskowej. W innych przypadkach być może przyjęto zbyt małe ramy 

inflacyjne, bądź ceny na rynku wzrosły. Ofert wykonywania robót drogowych jest dużo i wykonawca składając 

ofertę być może bierze pod uwagę to, że nie wyrobi się w terminie i będzie musiał zapłacić karę. Trudno jest 

całe uwarunkowania rynku uwzględnić w szacowaniu inwestycji. 

Członek Komisji Monika Wałejko zapytała, czy  gmina dostała promesę na dwie inwestycje w tamtym 

roku i dlaczego przetarg został ogłoszony dopiero w lipcu. Wychodzi na to, że zwiększenie tych kwot wynika 

z wydłużenia czasu realizacji. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że jest to kolejne postępowanie przetargowe dotyczące 

przebudowy dróg. Była nadzieja, że wpłyną oferty na niższe kwoty. Niestety tańsze oferty nie wpłynęły, 

dlatego też dla rady zostało poddane pod dyskusję zwiększenie kwot budżetowych celem uratowania tej 

inwestycji. Wstępna promesa została udostępniona 21 września 2023 roku. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że w dziale 801 ,,Oświata i wychowanie’’ 

zmniejszono wydatki zaplanowane na działalność oświatową w budżecie Urzędu w kwocie 664 079,21 zł. 

Zapytał, dlaczego zmniejszono o tę kwotę.  

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że zmniejszono tę kwotę żeby pokryć wydatki  

w poszczególnych jednostkach oświatowych, czyli w szkołach i przedszkolu samorządowym oraz celem 

zwiększenia wydatków na dotacje dla szkół i placówek niepublicznych. Kwota 664 079,21 zł to środki  

z których można dołożyć czyli pieniądze, które wpłynęły do budżetu z rozliczenia subwencji oświatowej, czyli 

na wszystkie podwyżki nauczycieli.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że  przetargi zostały ogłoszone to rozumie,  

że w czasie od września do tej pory gmina sporządzała PFU na podstawie, którego został ogłoszony przetarg. 

Skoro to ma być system zaprojektuj i wybuduj to następuje problem funkcjonalno- użytkowy. 

Pracownik WIR Jarosław Duchnowski odpowiedział, że PFU było realizowane pod koniec roku, gmina 

otrzymała je w styczniu i poddano go analizie. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że w takim razie pytanie odnośnie czasu pana 

Marka Zajączkowskiego było słuszne.  Dziewięć miesięcy to długi okres czasu. 

Pracownik WIR Jarosław Duchnowski powiedział, że być może tak, że można byłoby ogłosić przetarg np. 

w marcu czy kwietniu ale był system zaprojektuj i wybuduj, projekt robiony był w okresie, który jest najlepszy 

do wykonywania robót. Na tę chwilę przesuwa się w czasie jesień /zima i wykonanie będzie w okresie 

wiosenno-letnim tak, aby w dobrych warunkach wykonawca mógł wykonać roboty budowlane. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że co do tego nie ma żadnych pretensji tylko 

w jaki sposób może to wpłynąć na koszty. Jeżeli do realizacji dojdzie w przyszłym roku to pytanie, jaka będzie 

cena chociażby asfaltu. Na obecną chwilę była tendencja spadkowa i zwyżkowa, ceny są bardzo ruchome.  

Może dojść do sytuacji, że wykonawca składając ofertę teraz może w przyszłym roku wyjść na zero, więc jest 

to też duże ryzyko po stronie wykonawcy. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że pierwsze postępowanie przetargowe w ramach tych 

działań zostało ogłoszone 29 kwietnia, drugie postępowanie w niedalekim czasie gdy okazało się, że środki 

nie były wystarczające. Wykonawca, jeśli będą środki i będą wszystkie przesłanki do jego wyłonienia, 

prawdopodobnie będzie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. Firma złożyła najniższą oferty  



i spełniła wszystkie kryterium w postępowaniu przetargowym.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy w pierwszym przetargu kwoty były wyższe 

niż w drugim. 

Pracownik WIR Jarosław Duchnowski powiedział, że kwoty były takie same. 

 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2024– 2039. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za. 

 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2024 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za. 

 

3) 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak zwrócił się do kierownik WKS Justyny Charkiewicz  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Gołdap 

dotyczących budżetu obywatelskiego. 

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że dotychczas budżet obywatelski w gminie miał  

6 edycji. Ostatnia uchwała, która określała regulamin budżetu obywatelskiego, przyjęta została uchwałą Rady 

Miejskiej w czerwcu 2022 roku. Ze względu na ograniczone środki finansowe w budżecie w lutym 2023 roku 

Rada podjęła uchwałę uchylającą regulamin budżetu obywatelskiego. W związku z tym budżet nie był 

realizowany w latach 2023/2024. Przedstawiony projekt uchwały bazuje na wcześniejszych uchwałach  

i regulaminie a także zawiera dodatkowe rozwiązania wypracowane w trakcie realizacji dotychczasowych 

edycji. W projekcie uchwały w § 2 jest zastosowany zapis, iż coroczna kwota na budżet obywatelski  

ma być nie niższa niż 100 000,00 zł. Do uchwały dołączony jest załącznik, który określa szczegółowe zasady 

realizacji budżetu. W § 1 oprócz ogólnych sformułowań w ustępie 3 jest podział na środki finansowe 

wyodrębnione na projekty do realizacji na terenie miejskim i projekty do realizacji na terenie wiejskim Gminy 

Gołdap w stosunku 70% - teren wiejski i 30% - teren miejski. W rozdziale II ,,Zgłaszanie propozycji zadań  

i warunki, które muszą spełniać’’ w § 2 w punkcie 1 jest mowa o tym, że ze środków budżetu obywatelskiego 

finansowane są zadania zgłaszane przez mieszkańców należących do zadań własnych gminy, w szczególności 

skierowane do dzieci i młodzieży. W ramach budżetu obywatelskiego środki mogą być przeznaczone  

na zadania inwestycyjne, które są przedsięwzięciami trwałymi w postaci m.in. obiektów małej architektury, 

zagospodarowanie terenów oraz wydatki nie inwestycyjne, które są przedsięwzięciami np. w zakresie 

edukacji, kultury, sportu, rekreacji i integracji społecznej. W przypadku projektów inwestycyjnych zgłaszany 

projekt musi być realizowany na terenie lub obiekcie będącym we władaniu Gminy. Zgłaszany projekt  

do realizacji w ramach budżetu obywatelskiego musi być ogólnodostępny oraz podane są zasady zgodnie  

z którymi projekt będzie weryfikowany pod kątem celowości, gospodarności i racjonalności wydatkowania 

środków publicznych w szczególności w odniesieniu do już istniejącej lub planowanej gminnej infrastruktury 

i majątku, kosztów realizacji projektu oraz przyszłych kosztów, które zrealizowane zadanie może generować 

w kolejnych latach w budżecie. Jest także zapis o tym, że realizacja zadań w ramach budżetu obywatelskiego 

odbywa się w ciągu jednego roku budżetowego. W uzasadnionych przypadkach z przyczyn losowych (np. brak 

możliwości wyłonienia wykonawcy) możliwe jest wydłużenie realizacji zadania na rok następny, na zasadach 

określonych przepisami ustawy o finansach publicznych. § 3 mówi o tym kto może składać propozycje.  

Do budżetu obywatelskiego może składać każdy mieszkaniec gminy lub grupa mieszkańców (minimum 

3osoby). Ten kto składa propozycje może złożyć maksymalnie 3 propozycje do danej edycji budżetu, każde 

zadanie musi być zgłoszone na odrębnym formularzu zgłoszenia wraz z listą poparcia. W przypadku projektu 

realizowanego na terenie miejskim podpisana przez 10 mieszkańców i na terenie wiejskim przez  

5 mieszkańców. W § 4 zawarte są informację odnośnie terminów. O terminie składania propozycji zadań  

do budżetu obywatelskiego oraz wysokości środków przeznaczonych na realizację wnioskowanych zadań, 

burmistrz informuje na 7 do 14 dni przed rozpoczęciem tego terminu w drodze zarządzenia a czas na składanie 

propozycji zadań do budżetu obywatelskiego nie może być krótszy niż 20 dni. Wypełnione formularze składa 



się listownie lub osobiście w Punkcie Obsługi Mieszkańców, za pomocą poczty e-mail lub poprzez 

Elektroniczną Platformę Usług Administracji Publicznej ePUAP. Formularze zgłoszenia można także zgłaszać 

elektronicznie poprzez dedykowana platformę. W § 5 opisane są informacje w jaki sposób odbywa się 

procedura dot. weryfikacji zgłoszonych zadań, trybu odwołania i publikacji zgłoszonych projektów. W § 7 jest 

mowa o spotkaniu projektodawców z mieszkańcami podczas którego projekty prezentowane są publicznie.  

W przypadku braku możliwości prezentacji projektu przez projektodawcę, dany projekt przedstawia 

pracownik Urzędu Miejskiego w Gołdapi. § 8 dotyczy publikacji projektów. Projekt poddaje się pod 

głosowanie nawet jeśli jest jedyny na liście projektów dopuszczonych do głosowania. Głosowanie uznaje się 

za ważne bez względu na liczbę biorących w nim udział osób. W § 9,10, 11,12,13 i 14 znajdują się informacje 

na temat głosowania i obliczania wyników. Prawo udziału w głosowaniu mają mieszkańcy Gminy Gołdap. 

Głosować można papierowo lub elektronicznie poprzez platformę. Uprawniony mieszkaniec będzie mógł 

zagłosować tylko raz. W § 13 jest zapis, że gdy po przystąpieniu do realizacji zadania wystąpi konieczność 

poniesienia nakładów wyższych od wcześniejszej oszacowanej wartości kosztorysowej lub wystąpią inne  

nieprzewidziane okoliczności burmistrz Gołdapi po konsultacji z wnioskodawcą projektu, podejmuje decyzje 

o dofinansowaniu zadania w ramach środków własnych gminy lub ogranicza zakresu rzeczowy zadania lub 

odstępuje od realizacji zadania. Do projektu uchwały dołączone są załączniki tj. formularz zgłoszenia projektu 

gdzie znajdują się podstawowe informacje o wnioskodawcy, opis, cele projektu, dodatkowo wprowadzony 

został zapis dotyczący oddziaływania na młodzież a także zapis o zapewnieniu dostępności osobom  

ze szczególnymi potrzebami. Kolejne załączniki to wzór listy mieszkańców, zgoda opiekuna prawnego  

(w przypadku gdy projekt jest zgłaszany przez osobę poniżej 16 roku życia ) oraz wzór karty do głosowania. 

Projekt uchwały został poddany konsultacjom społecznym. Raport z konsultacji dostępny jest w Biuletynie 

Informacji Publicznej, do projektu uchwały nie wpłynęły żadne uwagi.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy kwota 100 000,00 zł jest zgodna z wydatkami 

gminy zawartymi w ostatnim sprawozdaniu z wykonania budżetu, tj. z 0,5 %, który jest opisany  

w art. 5a ustawy o samorządzie gminnym. 

Skarbnik Sylwia Ostrowska odpowiedziała, że środki w wysokości 100 000,00 zł są zabezpieczone  

w budżecie.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zacytowała treść art. 5a Ustawy o samorządzie gminnym: 

,,W gminach będących miastami na prawach powiatu utworzenie budżetu obywatelskiego jest obowiązkowe, 

z tym że wysokość budżetu obywatelskiego wynosi co najmniej 0,5% wydatków gminy zawartych w ostatnim 

przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu.’’ 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki odpowiedział, że dotyczy to gmin na prawach powiatu. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy w takim przypadku wpisuje się samą kwotę.  

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że wpisuje się kwotę, którą się przeznacza. Może być 

niższa. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że nie jesteśmy gminą na prawach powiatu, więc  

ta ustawa nas nie obowiązuje. 

Członek Komisji Marek Zajączkowski powiedział, że jeśli dobrze rozumie to kwota ta, będzie ruchoma,  

co roku będzie przyjmowana do budżetu i nie może być mniejsza niż 100 000,00 zł. Nie wiadomo,  

czy to będzie 120 000,00 czy 150 000,00 zł. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że kwota 100 000,00 zł została przyjęta  

i zabezpieczona w budżecie na 2024 rok. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział że, w kwietniu były już przeprowadzane konsultacje 

społeczne i wtedy wpłynęła jedna uwaga. Zapytał, dlaczego ponownie je przeprowadzono. 

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że pierwsze konsultacje, które odbyły się w kwietniu, 

były to konsultacje przed wyborami. W związku z tym był to projekt poprzedniego burmistrza. Zawierał  

on zapis mówiący o tym, iż w budżecie obywatelskim będą odrzucane projekty, które nie dotyczą dzieci  

i młodzieży. Po konsultacjach z obecnym burmistrzem zapis ten został usunięty. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że był to młodzieżowy budżet obywatelski  

a teraz jest ogólny. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że kwota ta jest dostosowana do tego co jest w budżecie 

ale ma nadzieje, że wspólnie z radą uda się znaleźć większe pieniądze w budżecie tak, aby budżet obywatelski 

realizował zadania w większym zakresie. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że dobrze, że jest zapis o tym, że kwota  

ma być nie mniejsza niż 100 000,00 zł. Adekwatne jest, aby kwoty budżetu obywatelskiego były wyższe pod 

warunkiem, że znajdą się na to środki w budżecie.  

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że wcześniej budżet wynosił 150 000,00 zł  

i na pewno jest taka potrzeba aby był wyższy. Minimum 70 000,00 zł na tereny wiejskie i 150 000,00 zł  

na tereny miejskie. 



 Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że powinno dążyć się do 0,5 % budżetu i taki 

powinien być realny zapis a nie mniej niż 100 000,00 zł. Budżet obywatelski spełnia bardzo ważną rolę  

w każdej gminie. Jest to realne zbieranie potrzeb od aktywnych mieszkańców, którzy dzielą się swoimi 

potrzebami, wkładają w to pracę i wysiłek celem zakomunikowania potrzeb. To powinno być wyznacznikiem 

niezależnie od tego, który projekt wygra. Na terenach wiejskich powinna być możliwość głosowania u sołtysa, 

ponieważ jest wiele osób, które mają problem z obsługą komputera czy telefonu i nie mają możliwości dojazdu 

do Punktu Obsługi Mieszkańców celem oddania głosu. Zaproponował dopisanie kolejnej formy głosowania, 

czyli możliwość głosowania u sołtysów. 

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że uwaga ta była konsultowana z Inspektorem Danych 

Osobowych. Ochrona danych osobowych wychodzi poza urząd i cały obowiązek spoczywałby na sołtysach.  

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że spotka się z Inspektorem Danych Osobowych  

w celu ustalenia jak mogłoby wyglądać takie głosowanie, tak żeby to było zgodnie z prawem. Sołtys, który 

będzie ubiegał się o środki, będzie chciał żeby u niego można było zagłosować i wyrazi taką zgodę. Byłoby  

to dobre rozwiązanie po to, aby nie wykluczać mieszkańców z możliwości z oddania głosu. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że dobrym rozwiązaniem byłaby aplikacja internetowa. 

Większość osób ma taką możliwość, można skorzystać z pomocy bliskich. Odnosząc się do 0,5 % z budżetu 

na budżet obywatelski byłaby to na dzień dzisiejszy kwota ok. 700 000,00 zł/ To bardzo duże zadanie 

inwestycyjne, które lepiej zrealizować z projektu unijnego, wtedy wkład własny byłby dużo mniejszy.  

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że wzorem innych miast można zrobić kilka 

pomysłów a nie skupiać się na jednym. Idealnie byłoby gdyby realizowane było nawet kilkanaście projektów 

z budżetu obywatelskiego. Potrzeby mieszkańców byłyby zaspokojone. Trzeba dać mieszkańcom  

jak najwięcej możliwości na wskazywanie i realny wpływ na realizację inwestycji. To mieszkańcy decydują 

na co chcą przeznaczyć środki z budżetu obywatelskiego.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że 700 000,00 zł to wcale nie jest wysoka 

kwota, jeśli gminę stać jest aby dołożyć do śmieci 700 000,00 zł i do inwestycji 300 000,00 zł. Może warto 

zastanowić się, czy budżet obywatelski nie powinien być większy. Na początek 300 000,00 zł aby można było 

podzielić je na inwestycję wiejską i miejską. Można byłoby to zrobić gdyby udało się naprawić to co zostało 

zniszczone i wymaga pilnych remontów tj. niecka basenowa, tężnie czy pijalnia wód. Na tę chwilę tam należy 

kierować środki ale mimo to budżet obywatelski powinien być wyższy. 

Członek Komisji Andrzej Gutowski zapytał, jak głosuje się przez aplikacje. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że będzie trzeba wybrać aplikację za pomocą, której 

będzie można głosować. W ubiegłych latach głosy można było oddać za pomocą aplikacji dostarczanej przez 

firmę Media Park. Weryfikacja przebiegała za pomocą numeru pesel.  

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że w zależności od rocznika. W tamtym czasie 

zaostrzały się przepisy dot. danych osobowych, były to trzy ostatnie numery. Mieszkańcy byli weryfikowani 

po numerach pesel, usługa ta była dostarczona przez firmę zewnętrzną. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że z tego co kojarzy można było głosować za pomocą 

kodu sms. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że był to jeden numer telefonu, jeden głos 

zweryfikowany numerem pesel. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że także chciałaby aby środki na budżet 

obywatelski były zwiększone ale jest wiele zadań. Trzeba myśleć o wszystkich zadaniach planując budżet  

i racjonalnie do tego podejść. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedziała, że należy dążyć do 0,5 %. W tym roku zostaje 

100 000,00 zł, bo nie ma więcej pieniędzy. Zgłosił wniosek o uwzględnienie w regulaminie możliwości 

głosowania u sołtysów. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że przed wprowadzeniem takiej możliwości 

trzeba sprawdzić czy jest to możliwe. 

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że można zorganizować spotkanie z sołtysami aby 

mogli wypowiedzieć się w tej sprawie. W projekcie jest zapis, że jeżeli w toku realizacji projektów poczynione 

zostaną oszczędności i pozostała kwota będzie wystarczająca na realizacje innych projektów, wykonane będą 

kolejne projekty z listy, które zdobyły największą liczbę punktów spośród niezakwalifikowanych do realizacji 

aż do wyczerpania puli środków, o ile projekty te będą możliwe do realizacji w ciągu danego roku 

budżetowego. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że wie iż jest taki zapis i że, sam regulamin jest 

bardzo dobry. Jest możliwość realizowania kilku projektów, ale nie można ich realizować, bo nie ma na to 

środków. Dzieląc 100 000,00 zł na 70 000,00 zł dla terenów miejskich i 30 000,00 zł na tereny wiejskie  

to prawie nic nie można zrobić. Mówiąc o 15 projektach nie miał na myśli inwestycji drogowych tylko  

o pomysłach mieszkańców.  



Członek Komisji Sylwia Wrzesień - Kisielewska powiedziała, że kwota 100 000,00 zł nie ma takiej 

wartości jak kiedyś. Uważa, że powinno się zwiększyć tę kwotę chociaż o wskaźnik inflacyjny. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że w tym roku nie będzie to możliwe. Dobrze,  

że budżet obywatelski powrócił i w przyszłorocznym budżecie trzeba postarać się znaleźć większe środki. 

Członek  Komisji Paweł Perko powiedział, że najpierw musi być przeprowadzony audyt. 

Członek Komisji Janina Pietrewicz powiedziała, że zastanawia się czy głosowanie u sołtysów będzie 

możliwe, bo nie każdy sołtys sobie z tym poradzi. Najlepiej aby każdy mieszkaniec oddał głos w Punkcie 

Obsługi Mieszkańców. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że każdy sołtys powinien być operatywny  

i namawiać mieszkańców do oddania głosu. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że robi się szeroki wachlarz osób, które 

mogłyby zbierać takie informacje. Zwróciła się o sprawdzenie i udzielenie rzetelnej informacji, w jaki sposób 

można byłoby to przeprowadzić aby nie było żadnych nieporozumień. 

Kierownik WKS Justyna Charkiewicz powiedziała, że przygotują propozycję dodatkowych zapisów  

w regulaminie. Poszukają jaki zapis byłby kolejną formą możliwości głosowania u sołtysów. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że być może trzeba będzie powołać specjalną komisję, 

która będzie sprawdzała np. to, jak głosy będą przewożone do urzędu. Ktoś będzie musiał ponosić  

za to odpowiedzialność. Trzeba dać czas na wypracowanie konsensusu na przyszłe lata a w tym roku 

pozostawić to w takiej formule jaka jest. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że nie zgadza się z tym i aby nie odkładać tego  

na przyszły rok. Przynajmniej przeanalizować taką możliwość. Wielu mieszkańców wsi jest wykluczonych, 

mają problem z obsługą komputera czy telefonu, co uniemożliwia im udział w budżecie obywatelskim.  

Po to są kierownicy jednostek pomocniczych, żeby mogli w tym pomóc. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w ramach budżetu obywatelskiego można byłoby 

poprosić sołtysów aby wprowadzili dyżury np. dwa dni w tygodniu. Tak, aby mieszkańcy mogli przyjść  

i zagłosować na ich laptopach. Wówczas byłby mniejszy problem z błędami odnośnie ochrony danych 

osobowych. 

Członek Komisji Marek  Zajączkowski powiedział, że popiera sugestię burmistrza. Nie można zmusić 

sołtysów aby dobrowolnie chcieli podjąć inicjatywę. Może powstać konflikt we wsi, bo jeden sołtys będzie 

przeprowadzał głosowanie a drugi nie. Lepszym pomysłem byłoby wprowadzenie dyżurów u sołtysów  

i przeprowadzenie głosowanie na ich sprzętach. 

 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami Gminy Gołdap dotyczących budżetu obywatelskiego. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 4 za, 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za, 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 6 za. 

 

Do pkt 5 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że na początku lipca wpłynęła wiadomość  

o planowanym zwiększeniu terenów Natura 2000. W Gminie Gołdap obszar ten to ok. 900 ha z czego część 

terenów jest dyskusyjnych i jeżeli rada nie wypowie się w tym temacie, to obszary te z automatu zostaną 

zaakceptowane i będą dalej wdrażane do powiększenia. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że na początku lipca wpłynęło pismo  

od Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, gdzie została wszczęta procedura związana z uzgadnianiem 

propozycji powiększenia obszaru Natura 2000 na terenie Gminy Gołdap. Projekt ten wymaga zasięgnięcia 

opinii. Jeśli rada gminy nie złoży opinii w ciągu 30 dni od dnia otrzymania pisma uznane to będzie jako brak 

uwag do przedłożonych propozycji. Powierzchnia to 900 ha, są to obszary należące do Lasów Państwowych, 

Są to głównie lasy. Obszar lasu Kumiecie jest też proponowany do powiększenia o ten obszar. Jest  

to techniczna korekta granicy obszaru do granic wydzieleń leśnych, działek ewidencyjnych  

i wyłączenie gruntów zabudowanych.    

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że oprócz Lasu Kumiecie, który ma być włączony 

do obszaru  Natura 2000, są dodatkowe zwiększenia w ramach kompensacji na terenie całej Polski.  

Jest to związane z budową różnych dróg. Obszar ten należy zwiększyć, mimo tego, że u nas nic nie budowano. 

Oprócz Lasu Kumiecie jest też wpisana miejscowość Jurkiszki razem z budynkami mieszkalnymi, co będzie 

utrudniało funkcjonowanie mieszkańcom. Odnośnie Lasu Kumiecie to też należy się nad tym zastanowić 

chociażby ze względu na planowaną ścieżkę historyczną Robinson, która ma tam powstać. Nie wiadomo, czy 



nie zblokuje to możliwości realizacji tej inwestycji. Jest także wąski pas powierzchni zachodniego brzegu 

Jeziora Gołdap. Może to też wpływać na ewentualne inwestycje dzielnicy uzdrowiskowej dlatego, że Obszar 

Natura 2000 oprócz ochrony siedlisk wprowadza różne ograniczenia. Wiąże się z uzyskaniem zgód, pozwoleń 

często niemożliwych do zrealizowania. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że Obszar Natura 2000 całkowicie nie wyklucza 

inwestycji, jest przewidziana procedura dla przedsięwzięć inwestycyjnych. Są wymagane stosowne procedury 

i obostrzenia. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska powiedziała, że przedsięwzięcia te realizowane  

są w Świnoujściu. Tam jest realizowana droga oraz inwestycja przy porcie, przez to chcą zwiększyć obszar 

Natura 2000 na terenie naszej gminy.  

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że taka jest propozycja Generalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska. Odpowiedź na propozycję ma być w formie opinii i wszystkie uwagi muszą być 

rzeczowe i uzasadnione. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że Obszar Natura 2000 nie wyklucza wszystkich 

inwestycji ale znacznie je utrudnia a nawet niektóre wyklucza. 

Członek Komisji Janina Pietrewicz powiedziała, że w przypadku Gołdapskiej Strugi, Regionalna Dyrekcja 

Ochrony Środowiska nie narzucała żadnych wymogów a później okazało się inaczej. Właściciele działek cały 

czas mają problemy, dlatego też będzie głosowała przeciwko zwiększeniu Obszaru Natura 2000. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy 900 ha wynika z tego, że jest prowadzona 

realizacja drogi S3. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk odpowiedziała, że nie jest to powiązane. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, z czego wynika taki wielki obszar. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk odpowiedziała, że nie wie dokładnie, ponieważ to propozycja 

Generalnego Dyrektora. Być może wynika to z  przeprowadzonej inwentaryzacji siedlisk. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień - Kisielewska powiedziała, że budowa S3 to potężna inwestycja. 

Zapytała, czy dlatego w ramach rekompensaty proponują zwiększenie Obszaru Natura 2000 na naszych 

terenach, gdyż 900 ha to potężny obszar. 

Członek Komisji Monika Wałejko powiedziała, że 900 ha to w głównej mierze teren Lasów Państwowych, 

Zapytała, co będzie z wycinką i zagospodarowaniem terenu tych lasów, jeżeli teren ten zostanie objęty 

Obszarem Natura 2000. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak odpowiedział, że cała Puszcza Romincka poza obszarami 

aktualnie dodawanymi, objęta jest Obszarem Natura 2000 i nie wyklucza to wycinki ani gospodarki leśnej. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w środę będzie uczestniczył w spotkaniu  

z dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Białymstoku z Panem Tadeuszem Wilczyńskim. 

Poruszony będzie temat Natury 2000 oraz inwestycji, które miałyby powstać na tych terenach. Dodatkowo 

odbędzie się spotkanie z nowym nadleśniczym Nadleśnictwa Gołdap Robertem Trąbką, żeby zasięgnąć opinii 

zewnętrznych. 

Członek Komisji Andrzej Gutowski powiedział, że jeśli chodzi o Naturę 2000 to Polska ma zaniżony 

wskaźnik. Inne kraje mają powyżej 30% a Polska niecałe 17% i tym to jest spowodowane. Chcą ten wskaźnik 

podciągnąć do góry. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że rada powinna wyrazić swoją opinię i w uwagach 

zakwestionować część obszarów proponując zamianę na inne. Są tereny leśnie, które nie są objęte obszarem 

Natura 2000. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki zaproponował, aby zebrać wszystkie sugestie i przesłać  

je do zastępcy kierownika Anity Germaniuk a następnie omówić na kolejnym posiedzeniu. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że obszary zamieszkałe w miejscowości Galwiecie 

są wycięte z obszaru a Jurkiszki są całe włączone z istniejącymi budynkami. Trzeba dokładnie wszystko 

przeanalizować. Jurkiszki, zachodni brzeg Jeziora Gołdap oraz Las Kumiecie to tereny, które budzą 

wątpliwości. Oby nie było tak, że później powstaną ograniczenia i problemy z  funkcjonowaniem strefy 

uzdrowiskowej i około uzdrowiskowej. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że z propozycjami zmian granic obszarów można 

zapoznać się w ogólnodostępnym portalu Geoserwis. Możliwe, że oprócz miejscowości Jurkiszki jest też inny 

obszar, który wymaga uwagi. 

Członek Komisji Marcin Urzędowski powiedział, że teren ten będzie obejmował największe ośrodki 

wypoczynkowe w Gołdapi. Oby nie było tak, że nie będzie można realizować żadnych inwestycji ani zmian. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że to nie jest tak, że nie będzie można robić 

żadnych inwestycji. Po prostu będą dodatkowe obostrzenia. 



 Członek Komisji Marek Zajączkowski powiedział, że nie ma po co wprowadzać obostrzeń a później 

borykać się z problemami. Trzeba zakwestionować te tereny, które Gminie Gołdap w przyszłości będą 

przydatne do inwestycji. 

Członek Komisji Paweł Perko powiedział, że wiadomo ile obostrzenia kosztują, był już problem z wyspą. 

Członek Komisji Janina Pietrewicz zapytała, czy trzeba zwiększyć ten obszar. Jeśli rada wyrazi pozytywną 

czy negatywną opinie to i tak Dyrekcja Ochrony Środowiska podejmie decyzję jaką chce. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że jest to propozycja Generalnego Dyrektora 

Ochrony Środowiska a opinia nie jest wiążąca. Opinia rady musi być uzasadniona i konkretna. 

Mieszkaniec Zbigniew Mieruński powiedział, że nie jest prawdą, że Natura 2000 wprowadza obostrzenia, 

które są nie do przeskoczenia. Gmina Kruklanki w 80% leży na terenie Natury 2000 a turystyka rozwija się 

tam bez problemu. Nie mogą tam powstać duże obiekty przemysłowe, farmy itd. Odnosząc się do sytuacji 

Lasu Kumiecie to las ten jest dewastowany. Wycinane są najstarsze egzemplarze świerków, sosny i innych 

drzew. Niebawem sytuacja ta powinna ulec zmianie. Rada, której jest członkiem, przygotowuje plan 

gospodarki leśnej. Bardzo duża część Lasu Kumiecie zostanie przeznaczona na las o podwyższonym znaczeniu 

społecznym, będą wprowadzane inne obostrzenia, które będą tam obowiązywać. Na pewno Natura 2000 nie 

przeszkadza w tym, aby inwestować w odpowiedzialną turystykę. Zapewne nie będzie możliwości, aby 

postawić hotel na 2000 osób. Jeśli uzdrowisko zechce się rozwijać to z pewnością Natura 2000 w tym nie 

przeszkodzi. Inwestor w takiej sytuacji jest zobowiązany do stworzenia raportu oddziaływania na środowisko, 

więc nie jest to aż taki duży problem. O Las Kumiecie powinno się dbać szczególnie chociażby pod kątem 

uzdrowiska, które się rozwija. Zwrócił się o uwzględnienie w opinii Lasu Kumiecie jako pozytywne założenie. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że Natura 2000 to najsłabsza forma ochrony 

przyrody. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że sprawdzała i nie znalazła niczego, co mocno 

ograniczałoby działania na terenie Natura 2000. Zaproponowała, aby rada zapoznała się z dokumentami na ten 

temat i dopiero później podjęła decyzje w tej sprawie. Zależy jej na tym, aby Las Kumiecie został objęty 

Naturą 2000 i aby każdy obszar został przeanalizowany. 

Członek Komisji Andrzej Gutowski wyraził opinię, że Jurkiszki powinny być wyłączone z obszaru Natura 

2000. Nie można ludzi tam mieszkających ograniczać, muszą mieć wolność decyzji i wyboru. 

Członek Komisji Monika Wałejko powiedziała, że jest zdania. aby w opinii znalazł się Las Kumiecie aby 

go chronić i zapobiec wycince drzew. 

Przewodniczący Maciej Kordjak powiedział, że niestety Natura 2000 nie chroni lasów przed wycinką 

drzew. Przykładem jest chociażby Puszcza Romincka. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień - Kisielewska zapytała, z czego wynika powierzchnia o 900 ha, z czym 

to jest powiązane, dlaczego jest to aż tak duży obszar i czy jest to powiązane z inwestycją, która jest 

realizowana w Świnoujściu. 

Zastępca kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że nie wiązałaby tych rzeczy. Ciężko jest się  

do tego odnieść, bo nie jest to propozycja gminy. 900 ha to propozycja Generalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska, która po inwentaryzacji siedlisk nietoperzy stwierdziła prawdopodobnie, że obszar ten jest 

wartościowy na tyle, aby objąć go Naturą 2000. 

Członek Komisji Andrzej Gutowski powiedział, że nietoperze i miejsca ich zimowania są pod ścisłą 

ochroną także. Nie trzeba Natury 2000 aby je chronić  

Mieszkaniec Zbigniew Mieruński powiedział, że Park Krajobrazowy Puszczy Rominckiej od wielu lat 

prowadzi projekt ochrony Mopka (mały nietoperz rzadko występujący w Polsce). Między innymi dlatego był 

wniosek, aby siedlisko tego nietoperza było chronione. Patrząc na mapę obszarem Natura 2000 objęty jest 

lewy brzeg rzeki, po jej przekroczeniu tego obszaru już nie ma. Dalej jest teren wojskowy i żadnej działalności 

nie można tam prowadzić.  

Członek Komisji Janina Pietrewicz powiedziała, że skoro jest tam teren wojskowy to należy skierować 

zapytanie, aby wydali swoją opinię 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że aby nie marnować czasu to proponuje aby wrócić  

do tematu na najbliższej komisji lub sesji. Komisja w tym czasie będzie mogła zapoznać się z mapami, 

dokumentami dot. Natura 200.  Wypracowane opinie można przesłać do zastępcy kierownika GPO Anity 

Germaniuk, która przygotuje zestawienie wszystkich uwag, sugestii i wtedy komisja podejmie decyzję o tym, 

w jakim kierunku przygotować tę opinię. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że do 4 sierpnia opinia powinna być wysłana. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy można prowadzić negocjacje z Generalnym 

Dyrektorem Ochrony Środowiska.  

Zastępca Kierownika GPO Anita Germaniuk odpowiedziała, że nie wie jak to wygląda, czy po 

przedstawieniu opinii wszystko zostanie uwzględnione czy też nie.  

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że Natura 2000 nie powstrzyma przed wycinką, nie 



ma to nic wspólnego. Może jednak ograniczyć rozwój części uzdrowiskowej, dlatego proponuje aby się nad 

tym dobrze zastanowić. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, o jakie ograniczenia chodzi, w jaki sposób Natura 

2000 może ograniczyć rozwój. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że chociażby sporządzenie planu odziaływania na 

środowisko. Wymaga to ok. roku czasu i kilkuset tysięcy złotych dla potencjalnego inwestora. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zapytała, kto będzie tam inwestował. Jest to między innymi 

teren Lasów Państwowych, las - teren rekreacyjny przygotowany dla  mieszkańców. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że są tam dwa ośrodki w tym sanatorium. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że sanatorium ma plany i chce się rozwijać. Za własne 

pieniądze procedurą zewnętrzną przygotowuje tereny pod inwestycje, by móc stawiać kolejne budynki na tym 

terenie. 

Zastępca Kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że Natura 2000 nie wstrzymuje inwestycji tylko 

może spotkać się z pewnymi uwagami Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz powiedziała, że nie jest to zakazane. Po prostu wiąże  

się to z uzyskaniem pozwoleń. Trzeba spełnić pewne procedury żeby je uzyskać.   

Zastępca Kierownika GPO Anita Germaniuk powiedziała, że jest to procedura oceny oddziaływania  

na obszary Natura 2000 o ile ona w ogóle będzie się w tej kategorii mieściła.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że wiąże się to z opinią Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska i wydłuża to czas przygotowania oraz realizacji inwestycji. Wiadomo, że inwestorom zależy  

na czasie i to też trzeba wziąć pod uwagę. Powiedział, że zostanie przesłany komisji dostęp do exel tak, aby 

każdy mógł zapoznać się z sugestiami jakie i od kogo wpływają oraz będzie mógł wpisać swoje uwagi. 

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że termin kolejnej komisji zostanie ustalony  

z przewodniczącymi komisji i przekazany wszystkim członkom. 

 

Do pkt 6 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że przeglądała protokoły z kontroli, które odbyły się w 

urzędzie w ostatnich latach i zwróciła się z propozycje w zakresie audytu, co radni konkretnie chcą sprawdzić. 

Posiada protokół z Regionalnej Izby Obrachunkowej z 2023 roku, gdzie kontrolowany był cały rok 2022  

i może go udostępnić komisji do zapoznania się. Proponuje, aby zakres, który był już kontrolowany przez Izbę 

Obrachunkową, Najwyższą Izbę Kontroli czy też inne komisje nie pokrywał się. Nie ma sensu płacić za audyt, 

który był już przeprowadzony przez zewnętrzne organy. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień Kisielewska zapytała, czy w protokołach są zapisy dotyczące jednostek 

podległych pod gminę. 

Skarbnik gminy Sylwia Ostrowska powiedziała, że nie. Gmina ma audytora wewnętrznego, ustalany jest 

plan kontroli, więc jeśli chodzi o jednostki podległe to można zaoszczędzić i ,,wykorzystać’’ audytora 

wewnętrznego. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że jeżeli rozpisany będzie audyt finansowy gminy  

to i tak będzie opierał się na raportach, które były przeprowadzone w gminie. Stąd też prośba do rady  

o sprecyzowanie zakresu kontroli. 

Przewodnicząca Rady Wioletta Anuszkiewicz zwróciła się o przesłanie protokołów z przeprowadzonych 

audytów i powiedziała, że radni zastanowią się nad tą propozycją. Zapytała, co było na myśli mówiąc,  

że zostanie przeprowadzony audyt i aby przedstawili swoje propozycje.  

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że przedstawią zakres audytu, który był wyceniany 

przez podmioty zewnętrzne i prześlą do zapoznania się tak, aby wspólnie wypracować zakres audytu, który 

zadowoli wszystkich. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień - Kisielewska powiedziała, że chce odnieść się do pisma dot. ZPL.  

19 lipca minął termin do kiedy wykonawca miał przedstawić dokumenty. Dokumenty jeszcze nie wpłynęły, 

ponieważ jak wynika z dokumentów trwają jeszcze badania tego elementu. W dokumentach istnieje zapis  

o tym, iż gmina wyraziła zgodę na zmianę materiału. Zapytała, czy jest prawdą, że za zgodą Urzędu 

Marszałkowskiego i Urzędu Miejskiego materiał został zmieniony, czy faktycznie wyrażono na to zgodę, i czy 

są na to jakieś dokumenty. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że w uzasadnieniu jest zapis o tym, iż wyrażono zgodę 

na wprowadzenie zmian: docieplenia dachu skośnego i płaskiego płytami thermano o grubości 14 cm  

w miejsce wełny mineralnej. Chodziło o płyty thermano, które odpowiadałyby kryteriom wełny mineralnej. 

Płyta thermano tych kryteriów nie spełniała, zgoda była ale nie dotyczyła takiej płyty. Powinien zostać użyty 

materiał, który spełnia wymagania wełny mineralnej, która była wpisana w projekcie. 

Członek Komisji Sylwia Wrzesień - Kisielewska powiedziała, że wykonawca uzyskując zgodę na zmianę 

materiału powinien dołączyć certyfikaty i aprobaty techniczne, skoro uzyskał zgodę to powinno tak być.  



Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że pismo, które zostało na końcu dołączone  

do dokumentacji odnalazł z pieczątkami urzędników i pieczątką byłego burmistrza Gołdapi Tomasza Rafała 

Luto. Dziwne jest to, że u wykonawcy pismo to jest bez pieczątek. Jest to zastanawiające, że od wykonawcy 

otrzymał pismo bez pieczątek i podpisów a w urzędzie pismo to jest podpisane.  

Członek Komisji Sylwia Wrzesień - Kisielewska powiedziała, że ma nadzieje, że pisma te są takiej samej 

treści. 

Burmistrz Gołdapi Konrad Kazaniecki powiedział, że jeszcze pism tych nie porównywał.  

Przewodniczący Komisji Maciej Kordjak powiedział, że do sprawy ZPL trzeba powrócić na oddzielnej 

komisji.  

 

Na tym zakończono posiedzenie. 
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